
Referat fra arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen  
Tirsdag den 10. juni 2025, kl.18.15-19.00 i Beboerhuset 

 

Deltagere: Asbjørn Kaasgaard, Finn Breddam, Lars Josephsen, Preben Møller Whitt, Henning Nielsen, Claus 

Bendixen, Frode Neergaard, Erik Rasmussen, Jane Lytthans, Gert Vincent (ref.), Mette Rathsack (sekretariatet)  

 

_________________________ 

 

Dagsorden og referat 

 

1. Valg af mødeleder: Asbjørn, Valg af referent: Gert 

 

2. Drøftelse og opfølgning på aftale om byudvikling og infrastruktur til Lynetteholm 

Umiddelbart inden mødet i arbejdsgruppen var et orienteringsmøde med Økonomiforvaltningen om 

aftalen. Der blev givet en overordnet gennemgang aftalen. Pointer og nye oplysninger fra mødet: 

Finansiering: Københavns Kommune skal finansiere hele M5 og hele første etape af østlig ringvej. 

Staten og kommunen hæfter 50/50 for gælden. Staten betaler senere etape(r) af østlig ringvej.  

Lov om M5: Forventes vedtaget 2025/2026 efter VVM-vurdering. 

Dokport og metrotunnel: Standardsvaret fra forvaltningen er, at det er politisk besluttet. Mange 

høringssvar vedrører Margretheholm Havn. Der er dog nu en 10 års periode til en endelig beslutning 

for, hvordan en linjeføring skal være ved Margretheholm. Det skaber dog uvished i lang tid for 

beboere og sejlere. 

Kløverparken: Gehl Arkitekters forslag forudsætter, at metroen er nedgravet. 

Fordele, ulemper og muligheder for tunnellagt metro fra Prags Boulevard/Vindmøllevej blev drøftet. 

Der er svarfrist på miljøkonsekvensvurderingen den 24. august 2025, så der kan ikke nå at komme et 

høringssvar i CLU til augustmødet. FU tilstræber derfor en indstilling til CLU-mødet i næste uge. 

Lars udtrykte i forhold til dokporten, at det ikke er i orden, at det er problematisk, at man fortsat 

henviser til den gamle beslutning fra 2017, når risikovurderingen for stormflod/oversvømmelse er 

væsentlig forværret siden da. 

Vejføring for Refshalevej blev ikke nævnt på mødet. Det skal med i høringssvaret. 

 

- Beslutning: Ingen, punktet blev drøftet. 

 

3. Orienteringer 

• Universelt design: Blev kort drøftet, og det blev taget til efterretning, at vi har modtaget 

henvendelsen fra Amager Vest. Henvendelsen sendes også til Social- og Sundhedsgruppen 

til orientering. 

• Borgermøde om stormflod den 16.06: Lars orienterede om status på planlægningen. 

• Cykeltunnel: Finn oplyste, at han søger foretræde for TMU for at agitere for en bedre 

undersøgelse af en cykeltunnel. 

 



4. Eventuelt.  

Intet 

  

5. Næste møde i arbejdsgruppen: 19/8 


